
 
Protokół Nr XXIV /2008 

z Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 
w dniu 27 sierpnia 2008 r. w siedzibie Urzędu Miasta – Gminy Stryków. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
radni Rady Miejskiej w Strykowie wg załączonej listy obecności 
przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg załączonej listy obecności 
sołtysi wg załączonej listy obecności 
osoby zaproszone wg listy obecności  
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
 
Otwarcia sesji o godz.10.05 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie Paweł Kasica i 
po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 
posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Na sali obrad brak radnych: Wojciecha Cichosz i Jarosława Filipińskiego i radnej Anny Ślęzak . 

 
Ad. 2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej w Strykowie. 
 
Przewodniczący powierzył obowiązki sekretarza obrad wiceprzewodniczącemu RM w Strykowie 
Włodzimierzowi Grochockiemu. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie prawomocności 
obrad.  
2.Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady 
Miejskiej w Strykowie. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5.Zatwierdzenie protokółu z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się w 
dniu 28 lipca 2008 r.  
6. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta – Gminy 
Stryków w tym stan przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 
2008/2009. 
8. Przedstawienie przez Dyrektora SP ZOZ w Głownie informacji o aktualnej sytuacji SP 
ZOZ oraz o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Stryków . 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a ) zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2008. 
b ) przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemców w drodze bezprzetargowej samodzielnych  
lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy ; 
c ) określenia liczby przeznaczonych do wydania w 2009 roku nowych licencji na  
wykonywanie na obszarze miasta – gminy Stryków transportu drogowego taksówką ; 
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10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11.Wolne wnioski i sprawy różne. 
12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
13. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący RM  wnioskował o : 
 1) przeniesienie pkt. 8 proponowanego porządku obrad w miejsce pkt. 5 ; pkt.5 będzie pkt.6 
i pozostałe punkty porządku obrad przesuwają się o jeden w dół ; 
 2) poszerzenie porządku obrad  w pkt.9  o ppkt. d) i  e ) o projekty uchwał w sprawie : 
- wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego „w sprawie 
ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej – 
Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego strukturze Oddziału Interny Dziecięcej i Alergologii”. 
- wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego „w sprawie 
ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii Skłodowskiej – 
Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego strukturze organizacyjnej Przychodni 
Stomatologicznej”. 
Przedmiotowe projekty uchwał posiadają pozytywną opinię Komisji Edukacji ... Rady Miejskiej w 
Strykowie . 
Głosowanie za wprowadzeniem zmian w porządku obrad: 12 głosów za  
        0 głosów przeciwnych  
        0 głos wstrzymujący się  
Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad XXIV sesji : 
        12 głosów za  
        0 głosów przeciwnych  
        0 głosów wstrzymujących się 
Porządek obrad po zmianach : 
 
1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie prawomocności  
obrad.  
2.Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady  
Miejskiej w Strykowie. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Przedstawienie przez Dyrektora SP ZOZ w Głownie informacji o aktualnej sytuacji SP  
ZOZ oraz o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Stryków . 
6.Zatwierdzenie protokółu z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się w 
dniu  
28 lipca 2008 r.  
7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady Miejskiej w  
Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
8. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta – Gminy 
Stryków  
w tym stan przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 2008/2009. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a ) zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2008. 
b ) przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemców w drodze bezprzetargowej samodzielnych  
lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy ; 
c ) określenia liczby przeznaczonych do wydania w 2009 roku nowych licencji na  
wykonywanie na obszarze miasta – gminy Stryków transportu drogowego taksówką ; 
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d) wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego „w  
sprawie ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii  
Skłodowskiej – Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego strukturze Oddziału Interny  
Dziecięcej i Alergologii”; 
e) wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego „w 
sprawie ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii 
Skłodowskiej – Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego strukturze organizacyjnej 
Przychodni Stomatologicznej”. 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i sprawy różne.  
12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
13. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący RM w Strykowie wnioskował o powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
na XXIV sesji R M w Strykowie. 
 
Do Komisji uchwał i Wniosków zostali zgłoszeni następujący radni: 
radny Andrzej Pożarlik - wyraził zgodę 
radny Czesław Polit – wyraził zgodę 
radny Mirosław Kucharski - wyraził zgodę  
 
głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w w/w składzie 
         12 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
         0 głosów wstrzymujących się  
Komisja Uchwał i Wniosków została powołana. 
 
Ad. 5. Przedstawienie przez Dyrektora ZOZ w Głownie informacji o aktualnej sytuacji SP 
ZOZ oraz o funkcjonowaniu służby zdrowia na terenie Gminy Stryków.  
 
Dyrektor SP ZOZ w Głownie Pan Jacek Kupis przypomniał genezę przekształceń sytuacji 
prawnej szpitala, 29 kwietnia br. SP ZOZ stał się użytkownikiem nieruchomości w Głownie, 6 
maja stosowne uchwały podjęła Rada Społeczna ZOZ, a 12 maja Rada Miejska w Głownie w 
związku z powyższym została wszczęta procedura wyłonienia w drodze przetargu 
nieograniczonego podmiotu zewnętrznego, który przejmie obowiązki zlikwidowanej komórki 
organizacyjnej pod nazwą "Szpital Miejski w Głownie",w drugim przetargu nieograniczonym 
został wyłoniony podmiot, który podjął się realizacji zadań będzie realizował zadania przy 
głównych założeniach, że będzie to zakres i dostęp do świadczeń jak do tej chwili, że będą to 
świadczenia udzielane w obiektach przy ul. Wojska Polskiego w Głownie, a pracownicy będą 
zatrudnieni na warunkach nie gorszych. Dyrektor poinformował, że w dniu dzisiejszym odbywa się 
posiedzenie Rady Społecznej w porządku znajdują się kolejne uchwały i Rady Miejskiej w 
Głownie, która ma przyjąć projekt uchwały o likwidacji obecnej komórki organizacyjnej Szpitala 
Miejskiego w Głownie i powierzenie tych zadań niepublicznemu zakładowi opieki zdrowotnej, ten 
projekt uchwały trafi następnie do konsultacji do Gminy Stryków, Głowno, Starostwa  
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Powiatowego oraz Wojewody Łódzkiego. Obecnie trwają rozmowy z podmiotem, który wygrał 
przetarg w celu sfinalizowania tego zamierzenia, którego główna ideą jest to, aby 
była zapewniona stacjonarna opieka medyczna, a jednocześnie SP ZOZ nie utracił płynności 
finansowej, która jest cały czas zagrożona generowanymi stratami z zakresu lecznictwa 
zamkniętego, trzeba mieć nadzieję, że doprowadzi to do sytuacji, w której będzie funkcjonował SP 
ZOZ w Głownie w ograniczonym do lecznictwa otwartego, tzn. Poradnia w Strykowie, w 
Głownie, poradnie specjalistyczne, ośrodki zdrowia w Niesułkowie, Bratoszewicach, Dobrej – 
mówił dyrektor. Takie działania były podjęte w celu oddalenia momentu, w którym miasto 
Głowno jako organ założycielski SP ZOZ-u zostałby obciążony zadłużeniem z lat poprzednich i 
generowanym również w tym roku. Poinformował także, że zostanie dokonana zmiana legislacyjna 
w taka formę prawną, która będzie racjonalna ekonomicznie i pozwoli świadczyć dalej usługi 
medyczne i zapewni bezpieczeństwo medyczne naszym mieszkańcom - powiedział. Następnie Pan 
Dyrektor podziękował Radzie Miejskiej w Strykowie za przyznaną dotację na zakup urządzeń - 
zakupiono EKG do ośrodka zdrowia w Niesułkowie i Bratoszewicach, zestaw do badań do poradni 
„K”, sprzęt do rehabilitacji, całość dotacji wynosiła 32.100 zł, wydano 32.350zł.  
 
Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań, jako pierwszy głos zabrał Burmistrz Andrzej 
Jankowski.  
 
Burmistrz pytał o ośrodki zdrowia, czy można uznać, że w funkcjonowaniu ZOZ-u w zakresie 
świadczonych usług na trenie Miasta-Gminy Stryków nie będą dokonane zmiany, w tych 
ośrodkach, gdzie w tej chwili funkcjonuje służba zdrowia.  
 
Na obrady przybył radny Cichosz.( 13 '  ) 
 
Dyrektor Kupis odpowiedział, że nie ma zamierzeń dokonywania zmian, usługi nadal będą 
świadczone w ramach kontraktu z NFZ, obecne kontrakty podpisane są do końca roku, będzie 
konkurs ofert rozpisany przez NFZ począwszy od 1 stycznia 2009r. na jak długi okres nie 
wiadomo, zamierzenia NFZ redukcja oddziałów wojewódzkich z 16 obecnie funkcjonujących do 
6, przy założeniach, że tym szóstym będzie Oddział w Łodzi.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz zadał następujące pytania: 

• co wpływa na zadłużenie oraz czy jest ubezpieczenie na wypadek wycofania się firmy,  
• czy firma zabezpieczy drogie zabiegi, ponieważ są pogłoski, że słychać o wynajmowanych 

spółkach, które leczą lżejsze przypadki, a cięższe wykonywane są w Zgierzu lub Łodzi, czy 
firma nie splajtuje, bo jeżeli my mamy długi to co jest powodem, że oni będą mieć długi  

• co ze stomatologią w Bratoszewicach i w całej gminie i mieści Głowno, czy dyrektor 
będzie miał wpływ na zatrudnienie kadry, ponieważ nie wszyscy lekarze spełniają normy 
medyczne, standard medyczny powinien być podniesiony – chodzi o zatrudnienie może 
profesora. 

Na obrady przybył radny Filipiński (20' ) 
 
Dyrektor Kupis odpowiedział, że Wyższa Szkoła Informatyki funkcjonuje w zakresie szkolnictwa 
wyższego z zamiarem utworzenia kierunków medycznych, więc będzie potrzebować miejsca, 
zaplecza lokalowego – takiego szpitala, w którym będą mogli praktykować studenci, ich 
finansowanie jest oparte na dwóch źródłach - 93%-95% usług to kontrakty z NFZ, natomiast 5% to 
komercja, czyli zabiegi płatne, wysoko specjalistyczne, WSI funkcjonuje na bazie czesnego 
płaconego przez studentów, więc połączenie tych dwóch źródeł ma zabezpieczyć funkcjonowanie 
placówki. Jeśli chodzi o długi, to są one od początku, od przejścia finansowania z formy  
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budżetowej na formy Kasy Chorych i dofinansowanie nie zabezpieczało kosztów leczenia, sąd 
teraz te długi biorą się z niedoszacowania wartości procedur medycznych.  
Odnośnie stomatologii dyrektor poinformował, że objęta jest ona 
odrębną umową i nie stanowi podmiotu dzierżawy, zatrudnienie zaś należy do podmiotu 
dzierżawionego, ten podmiot wybierze kadrę, z którą będzie współpracował. Zakład w Głownie 
ma pierwszy poziom referencyjny (są 3 grupy referencyjne, na która ma wpływ poziom 
wyposażenia, zatrudniona kadra medyczna), w sytuacji, kiedy wykonywana jest bardziej 
skomplikowana procedura medyczna, na pograniczu poziomu pierwszego i drugiego, a czasami 
wchodzimy w trzeci poziom referencyjny wówczas te zabiegi są kwestionowane przez NFZ, za 
przekroczenie poziomu nie ma zwrotów środków z NFZ. Jeśli chodzi o poziom wyposażenia to 
chodzi o kwestie pieniędzy, lepsza kadra podnosi poziom, ale to także większe wydatki, kadra z 
najwyższego pułapu ceni swój czas i pieniądze.  
 
Radny Czesław Polit zapytał czy zmieniło się coś w naszym województwie na lepsze w zakresie 
zamówień usług medycznych, czy są one uśrednione w Polsce, czy cały czas jesteśmy na dole.  
 
Dyrektor Kupis odpowiedział, że w ostatnim czasie Łódź zaczyna dorównywać czołówce 
województw, do poziomu finansowania Warszawy, województw: wielkopolskiego i 
małopolskiego.  
 
Radny Grzegorz Kuna zapytał o nową formułę prawną pozostałej części SP ZOZ, która ma 
powstać z dniem 1 stycznia 2009r., jaka to formuła, ponieważ podstawowa opieka zdrowotna jest 
jedną z najważniejszych spraw, nie wyłączając sprawy szpitala.  
 
Dyrektor Kupis poinformował, że trwają prace legislacyjne, SP ZOZ uzyskają szansę na zmianę 
swojej formuły na spółki prawa handlowego, to jest forma organizacyjna , a nie forma 
bezpośrednio związana z zakresem i jakością świadczonych usług medycznych, po to jest ten 
manewr wydzielenia lecznictwa zamkniętego i przekazanie go w dzierżawę, a pozostawienie 
lecznictwa otwartego, że w sytuacji, w której powstałyby prawne możliwości przynajmniej 
częściowego oddłużenia, żeby istniał podmiot prawny, który taką pomoc publiczną mógłby 
spełnić.  
 
Dyrektor ZGKiM w Strykowie zapytał kiedy zostaną spłacone zaległości za media w ZOZ, tj. 
ok. 19 tys. zł za wodę, prąd, centralne ogrzewanie, ponieważ zakład nie może dotować służby 
zdrowia. 
 
Dyrektor ZOZ powiedział, że nie zwracał się z umorzeniem tych zaległości oraz, że nie liczy 
tylko złotówek , ale i godziny swojego funkcjonowania na tym stanowisku.  
 
Radny Śliwkiewicz zauważył, że spółki różnego rodzaju nie są trwałe, podziękował dyrektorowi 
za postawę, że się nie ugiął wobec pana doktora Kucharskiego, powiedział, że dyrektor powiększył 
długi, bo poszedł na rękę lekarzom, poprosił, aby pamiętać o personelu pielęgniarskim.  
 
Dyrektor ZOZ potwierdził, że problem wynagradzana nadal istnieje, pielęgniarki również 
korzystały z podwyżek. Jeśli spółka przestanie istnieć - przy zadłużeniu, które ma ZOZ w 
Głownie, nie można kupować leków, płacić za media i są ludzie, którzy mówią, że nie będą 
przychodzić do pracy na dyżury.  
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Radny Andrzej Pożarli :  mówi się, że powstanie niepubliczny ZOZ w formie tego szpitala, 
zapytał o dług szpitala, czy zostanie w SP ZOZ, czy może w nowej formie – w niepublicznym 
ZOZ.  
 
Dyrektor Kupis odpowiedział, że WSI startuje z kontem zerowym, dług przejmie SP ZOZ, 
przypomniał że wartość oszacowana majątku ruchomego i nieruchomego wynosi 11 mln 300 tys. 
zł, zadłużenie majątku 29 mln. zł, więc nie ma fizycznie możliwości, aby ktoś wziął majątek wart 
10 mln za 30 mln.  
 
Radny Karol Lenart pytał o pracowników, ilu przejdzie do POZ-tu do tych małych ośrodków 
zdrowia oraz gdzie mamy się leczyć, jeśli chodzi o opiekę kliniczną, bo szpital głowieński jako 
tako nie funkcjonuje. 
 
Dyrektor ZOZ potwierdził funkcjonowanie szpitala, powiedział, że nie było przerw w 
funkcjonowaniu oddziałów, w szpitalu pracuje 99 etatów, ilu z nich przejdzie do pracy w 
niepublicznym ZOZ-ie nie wiadomo, będą to bezpośrednie rozmowy pomiędzy nowym 
pracodawcą a pracownikiem, nie ma zamierzeń zwiększania zatrudnienia, jeśli chodzi o lecznictwo 
otwarte.  
Na tym dyskusję zakończono, Przewodniczący Rady Paweł Kasica podziękował Dyrektorowi ZOZ 
za przybycie na sesje i udzielenie informacji.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.  
Po przerwie.  
 
Ad. 6. Zatwierdzenie protokołu z XXIII Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się w 
dniu 28 lipca 2008 r.  
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że do sporządzonego protokółu wpisu 
dokonał radny Mirosław Kucharski - przewodniczący odczytał treść wpisu ( w załączeniu do 
protokółu). 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść wypowiedzi radnego Śliwkiewicza zawartą w 
protokóle z XXIII sesji RM w Strykowie . Sam wniosek o archiwizację nagrań z posiedzeń Rady 
Miejskiej jest nie zgodny ze statutem , powinniśmy najpierw rozpocząć od procedury powołania 
Komisji Statutowej , zmienić statut o ile taki wniosek może być przyjęty .Protokół z posiedzenia 
Rady Miejskiej zawiera najistotniejsze wypowiedzi to nie jest stenogram – zawiera on 
najistotniejszy sens poszczególnych wypowiedzi . 
Przewodniczący jeszcze raz przypomniał , że w wpisie radnego Kucharskiego jest wniosek o 
archiwizację nagrań z posiedzeń Rady. 
Głos zabrała Radca prawny Pani Iwona Urban i wyjaśniła  , że zgodnie ze Statutem Gminy jest to 
§ 61 , który mówi o protokole- odczytała treść § 61 i stwierdziła , że dotyczy on konkretnej 
poprawki konkretnego zapisu i konkretnej wypowiedzi .W złożonym wpisie nie ma konkretnej 
propozycji poprawki. Taka sytuacja nie mieści się w § 61.To nie jest zastrzeżenie ani poprawka do 
protokołu, tylko wniosek , który dotyczy ogólnych sformułowań. Trzymając się ściśle literalnie 
brzmienia tego paragrafu 61 – radny zgłasza zastrzeżenia lub poprawki do sporządzonego 
protokółu i Rada musi decydować czy przyjmuje lub odrzuca te poprawki .,, A nad czym Rada ma 
tutaj debatować- mam  duże wątpliwości ”. 
Radny Witold Śliwkiewicz stwierdził , że jest to jego wypowiedź czego się nie wypiera .Radny 
podkreślił , że miał na celu ogólnie powiedzieć , bo w poprzednich sesjach różne tematy były 
poruszane i zebrał to i ogólnie nazwał . ,, Jak radny Kucharski chce może mnie podać do sądu ,  
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tylko , że nie te 25 tysięcy czy tam ileś . To jest tak, jeżeli rozmawiacie na Komisji Rewizyjnej i 
żadnej uchwały czy wniosku nie przegłosujecie to jest nie moja wina ” .Radny Śliwkiewicz 
jeszcze raz powiedział , że jego wypowiedź wcześniejsza dotyczy zachowania się radnych i tego 
jakimi zajmują się tematami. 
 
Radny Czesław Polit zapytał czy wpis radnego Kucharskiego nosi tytuł ,, uwaga” ? Jeśli tak to 
jest to uwaga do protokółu i rada nie musi nad tym ani debatować ani głosować, jeżeli są tam 
dalsze stwierdzenia niezgodne ze Statutem to są niewykonalne .Nie ma co  dedukować czy był 
wniosek czy nie , czy była taka sytuacja czy nie . 
 
Radny Włodzimierz Grochocki stwierdził , że czasami drobiazg , czy sprawa mało istotna 
wzbudza najwięcej emocji wśród radnych .W ostatnim zdaniu tej uwagi – wniosku jest złożony 
wniosek o archiwizację nagrań dźwiękowych z posiedzeń Rady Miejskiej .Radny Kucharski nie 
jest zadowolony z treści protokółu , który zbyt enigmatycznie według niego określa sposób 
dyskusji czy treść dyskusji. 
 
Radny Józef Migdałek stwierdził , że wszyscy radni , którzy są na sali to jest grupa wybrana nie 
po to , aby co któreś posiedzenie wędrować na salę sądową. Radny mówił o tym, że chciałby aby 
wszystko co się dzieje było związane jest z tym terenem bez wyrażania i obrażania kogokolwiek. 
Radny uważa  , że język polski jest bardzo bogaty , można na każde określenie i na każdą 
wypowiedź znaleźć drugie określenie bardziej przyzwoite , które będzie znajdowało się w 
archiwizowanych dokumentach bez nagrywania treści .I w związku z tym radny apelował o to , 
żeby wyrażać się jasno , zwięźle a poza tym nie używajmy słów niecenzuralnych .Wtedy nie 
będzie problemu :sąd czy nie sąd. ,, Jestem tu po to abym mógł stawiać wnioski o budowę dróg , 
budowę szkół , budowę boisk , o to będę dbał. Natomiast nie chcę być na żadnej sprawie , bo 
każde nagrywanie to musi być moja zgoda na nagranie , to jest ochrona danych osobowych .Nie 
chcę mieć do czynienia z różnego rodzaju pomówieniami  .Mój wniosek jest prosty: przegłosować 
sprawę tego wniosku, przyjmiemy lub odrzucimy zgodnie ze statutem ”. 
 
Radny Karol Lenart 
powiedział , że jak go pamięć nie myli to wszystkie kasety z posiedzeń z sesji Rady i tak znajdują 
się w archiwum Rady. 
 
Przewodniczący Rady oświadczył, że nagrania zgodnie z przyjętym statutem aktualnym , na 
którym pracujemy teraz ,są materiałem pomocniczym do sporządzenia protokółu. W momencie 
zatwierdzenia przez Radę – nie ma ich. 
Przewodniczący Rady odniósł się do tego jednego kontrowersyjnego słowa , wymienionego we 
wpisie przez radnego Kucharskiego : ,, na poprzedniej sesji gdzie pan radny wypowiadał się dość 
ostro i w zapisie tego protokołu z poprzedniej sesji była wzmianka – nie dosłownie - że były to 
słowa nieparlamentarne , jakoś to panu nie przeszkadzało ”. 
  
Radny Mirosław Kucharski jako składający wniosek , wyjaśnił dlaczego go złożył :ten wniosek 
nie dotyczy konkretnej sprawy Pana Śliwkiewicza , bo prywatnie radny omówił to słowo z panem 
Śliwkiewiczem, także przyczepiliście się państwo akurat tego wątku. Wątek jest wyraźnie 
napisany :tam nie tylko są różnice dotyczące wypowiedzi pana Śliwkiewicza , bo są inne też 
różnice w wypowiedziach .I ten protokół z tego tytułu jest nie ścisły , żeby nie było takich 
wątpliwości uważam , że powinno to być nagrywane żeby nie było wątpliwości , bo to co tutaj 
prezentujemy na tym stoliku to jest muzeum , to jest zabytek już ,w tej chwili są takie możliwości 
cyfrowe , że ta ilość informacji , które tutaj są wypowiadane to są koszty rzędu tysiąca złotych  
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może. Ma służyć to wyraźnie jednej sprawie , żeby w razie czego można było do tych materiałów 
dotrzeć i mieć absolutną pewność , że to było tak a nie inaczej. Sprawa tego słowa nie ma 
absolutnie tu znaczenia .  
 
Przewodniczący Rady zaproponował przejście do głosowania ostatniego zdania wniosku radnego 
Kucharskiego. 
Odczytał wniosek : składam wniosek o archiwizacje nagrań dźwiękowych z posiedzeń Rady 
Miejskiej . 
W trakcie głosowania na sali brak radnego Kołodziejczyka .  
      głosowanie nad wnioskiem : 2 głosy za  
          7 głosów przeciwnych  
          4 głosy wstrzymujące się  
Przewodniczący zapytał , czy są jeszcze inne  uwagi i zastrzeżenia  do protokołu? 
 
Radny Czesław Polit stwierdził , że na posiedzeniu Komisji Budżetu zapoznał się z protokółem z 
XXIII sesji i zgadza się z jego treścią . 
 
  głosowanie nad przyjęciem protokołu z XXIII sesji : 13 głosów za  
                0 głosów przeciwnych  
                         0 głosów wstrzymujących się  
Protokół z obrad XXIII sesji został jednogłośnie zatwierdzony przez Radę Miejską w Strykowie.  
 
Ad. 7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że w okresie od ostatniej sesji uczestniczył 
w pracach Komisji Rolnictwa – jednym z jej  tematów było rozpatrzenie wniosku radnego 
Kucharskiego o wyrażenie opinii na temat podtrzymania obwodnicy południowej na bazie drogi 
krajowej lub wyłączenie jej z planu zagospodarowania miasta Strykowa .Komisja zajęła 
stanowisko , że planowana obwodnica na bazie drogi krajowej jest nieodzowna .  
Przewodniczący poinformował , że w rankingu ,, Rzeczpospolitej” gmina Stryków zajęła I miejsce 
w województwie łódzkim , w rankingu samorządów 15 miejsce .Za te osiągnięcia przewodniczący 
Rady złożył podziękowanie na ręce Burmistrza M-G Stryków i złożył gratulacje Radzie Miejskiej 
za owocną współpracę z organem wykonawczym dzięki czemu mamy taką wysoką pozycje w 
rankingu ,, Rzeczpospolitej” . 
Przewodniczący przekazał podziękowania za współpracę i pomoc burmistrza jakie wpłynęły od : 

• Zespołu Szkół Rolniczych w Bratoszewicach ; 
• Gimnazjum Niepublicznego ,,Wyspa ” w Dobieszkowie ; 
• Starosty Zgierskiego za organizację I etapu konkursu plastycznego ; 

W następnej kolejności przewodniczący stałych komisji RM złożyli informacje z przebiegu 
posiedzeń Komisji w okresie między sesjami. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego RM radny 
Grzegorz Kozłowski poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym opiniowała 
projekty uchwał na obecną sesję RM oraz zapoznała się z informacją dotycząca komunalizacji 
mienia gminnego oraz informacją na temat sprzedaży mieszkań komunalnych .  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM radny Grzegorz Kuna poinformował, że Komisja 
odbyła jedno posiedzenie na którym zapoznała się z informacją o sposobie realizacji wniosków 
Komisji wypracowanych w I półroczu 2008 r. oraz ustaliła wnioski do projektu budżetu na rok 
2009. 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw 
Obywatelskich Rady Miejskiej radny Józef Migdałek poinformował, że Komisja odbyła jedno 
posiedzenie, na którym wizytowała wszystkie placówki oświatowe prowadzone przez Gminę 
Stryków. 
 
Przewodniczący Komisji Edukacji poinformował, że Komisja w pełnym składzie oraz Pani 
Sekretarz Anna Sasin i inspektor oświaty Mirosława Perdjon spotkała się ze wszystkimi 
dyrektorami szkół.  
Przewodniczący Komisji poinformował, że podczas posiedzenia prosił o przedstawienie przez 
dyrektorów następujących informacji: 

• realizacja remontów w okresie wakacji ze środków własnych oraz Gminy,  
• obsada kadrowa w roku szkolnym 2008/2009, 
• propozycje i wnioski do projektu budżetu M-G Stryków na rok 2009, 
• dowóz uczniów i opieka świetlicowa, sprawa obiektów sportowych  
• stan sanitarny 
• opieka pielęgniarska. 

Przewodniczący Migdałek poinformował, że we wszystkich szkołach prowadzone były większe 
bądź mniejsze remonty, w niektórych nadal jeszcze trwają, mówił, że nasze szkoły w wyniku 
prowadzonych od trzech lat remontów oraz zaangażowaniu wielu dyrektorów szkół wyglądają 
zupełnie inaczej, z czego wszyscy na pewno są zadowoleni. Następnie podziękował wszystkim 
radnym, którzy nie szczędzili funduszy, na to, aby w szkołach mogło się tyle dziać, bo widać w 
szkołach prace wszystkich.  
Na posiedzeniu Komisja sprawdziła obiekty sportowe przy szkołach, zależy wszystkim, aby 
zakończyć prace wewnątrz budynków i rozpocząć ostatni etap prac, tzn. urządzić boiska szkolne 
przy szkołach, na dzień dzisiejszy czekamy na budowę obiektu w ZS nr 1 w Strykowie – boisko 
ORLIK, w Bratoszewicach jest piękny obiekt, w Dobrej przyzwoite boisko trawiaste i widać tam 
ogromne zaangażowanie dyrektora i całego personelu szkoły, trzeba myśleć o sali i boiskach w 
Koźlu i Niesułkowie, zwłaszcza, że społeczność lokalna chce brać czynny udział w powstawaniu 
tych obiektów. Następnie Przewodniczący Komisji mówił o: 

• kadrze dydaktycznej, w niektórych placówkach są braki, ale dyrektorzy zapewnili 
członków Komisji, że do 1 września sprawa będzie załatwiona,  

• dowożeniu dzieci – przypomniał, że parę lat temu były problemy, dziś już nie ma tak wielu 
narzekających, jest zapewniona opieka podczas dowożenia, w gminie są dobre drogi, 
utwardzone 

• bezpieczeństwie w szkołach – zapewnione, braki są w prysznicach przy salach 
gimnastycznych 

• zapewnieniu opieki pielęgniarskiej – przepisy mówią, że Kierownik ośrodka zdrowia ma za 
zadanie zapewnienia opieki medycznej w szkołach, kłopoty występują tylko w 
Niesułkowie. 

Podsumowując Przewodniczący Komisji Józef Migdałek powiedział, że w miesiącu wrześniu 
Komisja spotka się z dyrektorami szkół w celu omówienia wyników egzaminów w br., ponieważ 
wszyscy pracowali, aby dać bazę do pracy, więc teraz trzeba pracować na wyniki w szkołach. 
Poinformował także, że szkoły są dobrze przygotowane do rozpoczęcia roku szkolnego, inwestycje 
i zadania zostały zrealizowane, placówki są bezpieczne, schludne, sale dobrze wyposażone.  

 



10 
Jeszcze raz przypomniał, ze na ten stan szkół pracowali wszyscy: radni, sołtysi, dyrektorzy szkół, 
aby dzieciom pracowało się lepiej. Podziękował za pracę i za współfinansowanie.  
Komisja opiniowała również projekty uchwał w sprawie ograniczenia prowadzenia działalności 
przez Wojewódzki Szpital Specjalistyczny w Zgierzu. 
 
Przewodniczący Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 
Miejskiej poinformował, że  Komisja spotkała się raz na posiedzeniu wyjazdowym , podczas 
którego wizytowała strażnice na terenie Gminy Stryków celem sprawdzenia gotowości bojowej 
jednostek OSP. Stan strażnice , które odwiedziła komisja jest dobry i bardzo dobry. Z 
ubolewaniem stwierdzić należy jednak , że sytuacja w jednej z jednostek OSP nie ulega zmianie od 
kilku lat . Komisja wystosowała apel do burmistrza aby doprowadzić do porozumienia na tej wsi , 
żeby jednostka zaczęła funkcjonować.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego RM radny 
Czesław Polit poinformował, że Komisja odbyła dwa posiedzenia, na którym zapoznała się z 
propozycją wprowadzenia opłat za odbiór odpadów stałych oraz analizowała wnioski 
wypracowane w I półroczu , na drugim posiedzeniu omawiała sprawy związane z planem 
zagospodarowania przestrzennego gminy Stryków .  
 
Ad. 8. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta-Gminy 
Stryków w tym stan przygotowania placówek oświatowych do rozpoczęcia roku szkolnego 
2008/2009.  
 
Burmistrz Andrzej Jankowski powiedział, że swoją informację rozpocznie od stanu realizacji dróg 
i ulic w mieście, powiedział, że ostatnio była realizowana droga w miejscowości Orzechówek, 
zrealizowana w takim samym zakresie jak wszystkie drogi, ale jest dużo uwag co do realizacji tej 
inwestycji, więc trzeba to przedyskutować. W związku z tym Burmistrz poprosił o zabranie głosu 
w tym punkcie osoby, które chcą wyrazić opinie na ten temat, pozwoli to na wypracowanie 
wniosków i przyjęcia pewnej drogi realizacji przy konstruowaniu nowego budżetu.  
 
Następnie głos zabrała Pani Mariola Woźniak i odczytała skargę na Burmistrza Miasta-Gminy 
Stryków. Skarga została złożona do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Strykowie w trakcie 
obrad XXIV sesji RM i jest załącznikiem do protokołu.  
Przewodniczący Rady odnosząc się do skargi powiedział i przypomniał, że drogi w naszej gminie 
w terenach wiejskich wykonujemy metodą uproszczoną, bez wjazdów, bez poboczy, bez rowów, w 
niepełnym standardzie, w celu ułatwienia komunikacji mieszkańcom, te drogi nie są w pełnym 
standardzie, nie mają utwardzonych poboczy, chodników, krawężników, trzeba się więc 
zastanowić nad metodą wykonywania dróg, czy w pełnym, wymiarze i wykonane będzie 1,5 km 
dróg, więc szczęśliwcy dostaną tą drogę, czy system uproszczony, na które rada i Przewodniczący 
dał przyzwolenie Burmistrzowi, obecnie wykonywanych jest kilkanaście kilometrów dróg w roku, 
wykonywanie dróg w tym systemie pozwala ułatwić życie mieszkańcom, a że to czasami nie jest 
do końca z oczekiwaniami mieszkańców, trzeba powiedzieć, że wykonujemy tyle na ile mamy 
pieniędzy. Jeżeli Rada upoważni Burmistrza do zmiany koncepcji budowy dróg, to w budżecie 
będzie jedna droga.  
 
Burmistrz zabierając głos powiedział, że bardzo zdziwiła go tak ostra krytyka, przypomniał, że 
jeżeli chodzi o szerokość drogi, to droga jest wykonywana na tyle na ile pozwala pas drogowy, 
niektóre drogi są jeszcze węższe od tej drogi, drogi na wsiach nie służą do tranzytu, są dla 
mieszkańców, ta droga docelowo będzie odcięta od DK-14, nie będzie miała włączenia do drogi  
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krajowej, nigdzie do tej pory nie było realizowanych wjazdów na posesję. Powiedział, że droga w 
Orzechówku została wykonana zgodnie z projektem technicznym. Burmistrz nie przypomina 
sobie, aby zachowywał się arogancko na spotkaniu z mieszkańcami Orzechówka, tak jak jest to 
napisane w skardze. Burmistrz poprosił o dyskusje i zalecenia do wykonania, jeżeli Rada uzna, że 
system modernizacji, a nie budowy dróg nie odpowiada wymogom. Burmistrz powiedział, że jest 
zdziwiony formą wystąpienia mieszkańców, że jest to skarga, a nie uwagi co do wykonania tej 
drogi, jest to bardzo przykre, że tak zostało to ocenione, ponieważ wszystkie drogi, ok. 20 
wykonano ku zadowoleniu tych mieszkańców. Zapytał co z miejscowościami, które nie mają w 
ogóle możliwości dojazdu, utwardzenia drogi, jeżeli utwardzenie drogi poprzez asfaltowanie 
pogarsza sytuacje to jest to dziwne.  
 
Radny Czesław Polit odnosząc się do skargi powiedział, że jest to skarga na wszystkich radnych, 
ponieważ był przyjęty wniosek do Komisji Uchwał i Wniosków do pana Burmistrza w sprawie 
realizacji dróg na terenie Gminy Stryków metodą uproszczoną i to jest wiadome od kilku lat, takie 
były wytyczne dla Burmistrza, który się ich trzyma i wykonuje, wszędzie jest tak samo. Skarga 
powinna być na każdego radnego, burmistrz byłby niegospodarny, gdyby zrobił chodniki, wjazdy i 
inne rzeczy.  
 
Następnie radny Mirosław Kucharski zapytał , kto z ramienia Urzędu podpisał odbiór techniczny 
tej drogi, czy może Burmistrz powiedzieć nazwisko tej osoby, bo ta droga jest odebrana, tu nie ma 
wątpliwości.  
Po udzieleniu głosu przez Przewodniczącego Rady, Burmistrz chciał odpowiedzieć na zadane 
pytanie, ale radny Kucharski powiedział, że jeszcze nie skończył swojej wypowiedzi, zarzucił 
Przewodniczącemu Rady, że jego podzielność uwagi, o której mówił ma poprzedniej sesji 
przeszkadza w pracy na tym miejscu , i że chyba pomylił miejsce.  
 
Burmistrz odpowiedział, że zawsze protokół odbioru podpisuje inspektor nadzoru z 
odpowiednimi uprawnieniami oraz pracownik merytoryczny, w tym wypadku Pan Wiesław 
Tomczyk.  
 
Ponownie zabierając głos radny Kucharski powiedział, że jest w posiadaniu wyciągu kopii 
dokumentacji przetargowej obowiązującej przy tej inwestycji, z której wynika, że pobocza winny 
być usypane z gruntu rodzimego, jest opisana cała technologia – powinny być wzruszone, 
namoczone odpowiednio i zagęszczane przy pomocy zagęszczarek, jak to pobocze wygląda można 
zobaczyć, ponieważ radny powiedział, że pozwolił sobie wykonać zdjęcia. Zapytał czy te usługi 
zostały wyłączone, czy za te usługi, które są tu umieszczone dotyczące pobocza czy Gmina 
zapłaciła czy nie zapłaciła, jest wyraźnie napisane ile próbek powinno być zrobionych, jeżeli to jest 
prawda to te dokumenty gdzieś są, radny pytał  za co płacimy jako Gmina, za to, że ktoś grabkami 
wzruszył i uzupełnił ziemię i samochód wjeżdżający na drogę zapada się do wysokości opon, dalej 
pytał, czy tak ma wyglądać wykonanie zgodnie z projektem, powiedział, że pan, który był przy 
odbiorze nie pozwalał wjeżdżać na pobocze, bo za chwile będzie odebrana droga. Zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady z pytaniem czy tego nie widzi, a powinien, ponieważ jest liderem, 
wybrany spośród radnych. Jeszcze raz zwrócił się z pytaniem czy tak ma wyglądać droga 
wykonana zgodnie z projektem. Powiedział, że nie złoży wniosku do Komisji Rewizyjnej RM w 
Strykowie o zbadanie prawidłowości wykonania tej inwestycji, ponieważ wynik z góry jest 
wiadomy.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że z wykształcenia jest rolnikiem, a nie drogowcem.  
 
Radny Jarosław Filipiński poprosił, aby nie postrzegać mieszkańców Dobrej  jako odium zła, 
radny poinformował, że rozmawiał z wykonawcą i inspektorem nadzoru, którzy stwierdzili, że 
zlecone prace równiarki były błędem, ale dowiedział się także, że płatność faktury jest wstrzymana 
do czasu wyrównania poboczy. Nieszczęściem tej drogi jest to, że jest wąska, nie ma odwodnienia, 
pobocze wysokie, to się wszystko skumulowało – mówił radny Filipiński. Zwrócił się do 
Burmistrza z prośbą o zobligowanie tej firmy, żeby zamiast piachu używała jakiejkolwiek ziemi.  
 
Burmistrz poinformował, że te mankamenty wykraczające nawet poza zakres prac będą usuwane i 
na spotkaniu z mieszkańcami Burmistrz poinformował o tym, będą wykonane łagodniejsze zjazdy,  
wykonawca jest zobowiązany do naprawy wszelkich niezgodności. Burmistrz złożył wniosek do 
Komisji Rewizyjnej RM w Strykowie o sprawdzenie realizacji modernizacji drogi w Orzechówku.  
 
Sołtys wsi Kalinów Pan Widalski powiedział, że przez wieś Kalinów też jest powiatowa droga i 
też nie ma pobocza, kiedy się mijają samochody wjeżdżają w rów.  
 
Pan Bogdan Walczak powiedział, że taka sytuacja występuje nie tylko w Orzechówku, ale także 
w Anielinie. Dalej mówił, że cieszy się, iż jakaś społeczność się obudziła, że mieszkańcy odezwali 
się, że chcą żyć w innym świecie, a nie żeby byle droga, byle asfalt, ale co do za asfalt. Rok temu 
zwrócił się z pismem do Pana Burmistrza o wyjaśnienie, bo była odpowiedź Pana Polita jak 
zwykle znowu kłamliwa, z pismem na czy polega wykonanie drogi metodą uproszczoną, była 
odpowiedź w jednym kierunku, asfalt w granicach 4-5 cm. Pan Walczak powiedział, że inwestycja 
ta wykonana została niezgodnie z umową, ponieważ nawierzchnia pod asfaltem winna być dłuższa, 
szersza od asfaltu o 20- 75 cm, tak jest w dokumentacji na tą inwestycje, pytał, gdzie ten pas jest, 
cięższy samochód osobowy czy terenowy zarywa pobocza na tej drodze. To, że położony jest 
asfalt nie znaczy, że droga jest dobrze zrobiona – mówił Pan Walczak. Powiedział, że sam boi się 
tą drogą jeździć, bo gdyby jechał przed panem Walczakiem rowerzysta, to pewnie by się położył 
przed jego samochodem, boi się z uwagi na zachowanie innych użytkowników dróg,, którzy 
powinni korzystać zgodnie z jej przeznaczeniem, a przez przepisy mówią, że pas ruchu powinien 
mieć 2,5 m, a tam jest duże zagrożenie. Następnie zwrócił się do radnego Polita i powiedział, że 
jadąc tą drogą Skodą będzie się obawiał o swoje bezpieczeństwo, bo Pan Walczak się obawia. 
Jeszcze raz powtórzył, że cieszy się, że ktoś się obudził i mieszkańcy chcą innego świata, nie lat 
sześćdziesiątych.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz postawił wniosek, aby przed każdym odbiorem Komisja 
Bezpieczeństwa sprawdziła stan wykonanej drogi.  
 
Radny Mirosław Kucharski poinformował, że rozmawiając po odbiorze tej drogi z Panem 
Tomczykiem nie przyznał się on do podpisania protokołu odbioru, zapytał Pana Tomczyka, jak 
sobie wyobraża to nieszczęsne pobocze na tej drodze, a następnie zacytował słowa Pana Tomczyka 
„z czasem pobocze zarośnie trawą i w ten sposób zostanie utwardzone”, bo taka jest procedura. 
Radny zapytał  czemu urzędnik naszej Gminy mając ten dokument, oczywiście nie chciał go 
udostępnić,  podpisał rzecz, która nie została zrobiona, pytał jak długo tak może być, że grzejniki 
przypadkowo się wymieni, drogę się nie dokończy, dlaczego tak się dzieje, jak to rozumieć, czy 
mamy na to chwalebnie patrzeć – pytał.  
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Radny Andrzej Pożarlik zabrał głos odnośnie wniosku radnego Śliwkiewicza, powiedział, że 
Komisja Ładu i Bezpieczeństwa RM nie ma podstaw, aby sprawdzać stan techniczny dróg, 
ponieważ sam nie jest fachowcem od dróg. Komisja może zając się opiniowaniem projektu, 
zaakceptować metodę uproszczoną, bądź inną, tak, aby mieszkańcy byli zadowoleni – z 
poboczami, rowami, odwodnieniem, kanalizacją burzową, ale jeżeli chcemy w ciągu roku 
wyasfaltować całą Gminę, wszystkie drogi i umożliwić mieszkańcom dobry dojazd to robimy tak. 
Radny powiedział, że następnym etapem wykonywania prac będą chodniki, kanalizacja, 
odwodnienia, radny nie jest zadowolony z inwestycji na ul. Kopernika i ma wiele uwag, ale zna 
potrzeby asfaltowania innych dróg. Radny powiedział, że dróg nie będzie odbierał. 
 
Radny Karol Lenart przypomniał czasy, kiedy w Gminie budowaliśmy jedną drogę bądź 1 km 
drogi w roku, gdyby tak zostało niektóre sołectwa nie doczekałyby się dróg w tym dziesięcioleciu. 
Mówił, że rozumie rozgoryczenie, bo zawsze po budowie drogi część osób uważa, że jest źle 
zrobione, także nie ma to z tym, przypomniał drogę w Dobrej ul. Starowiejską wykonaną za 
ogromne pieniądze, wtedy były głosy dlaczego tak drogo, a nie taniej i więcej dróg. Burmistrz to  
organ wykonawczy, a Rada podjęła pewne decyzje i Burmistrz je wykonuje, skarga to nie 
wiadomo, czy jest na organ wykonawczy czy na nas  jako Rada – mówił radny Lenart. Radny 
wypowiedział się za budową dróg metodą uproszczoną, ponieważ mniejsze miejscowości nie 
doczekałyby się wykonania dróg.  
 
Radny Wojciech Cichosz zwrócił uwagę, że problem nie jest w tym jakie drogi, ale chodzi o 
dobrą drogę, przypomniał, że nacisk społeczności lokalnej przy budowie drogi przez Kolonie 
Koźle sprawił, że wykonawca wykonał drogę zgodnie z projektem, każdy projekt można położyć, 
tutaj jest najlepszy przykład, doskonała umowa, projekt jak się należy i co, zapytał komu się 
spieszyło przy tej inwestycji, nie chodzi o budowę jednej drogi „ful wypas”, ale tylko w takim 
zakresie w jakim przyjęliśmy i zanim wybierze się oferenta trzeba się zastanowić i pilnować 
przede wszystkim wykonania inwestycji,  
 
Radny Śliwkiewicz podtrzymał zgłoszony wniosek, poinformował, że jest tu jednym z ostatnich 
zwolenników budowania dróg metodą tradycyjną.  
 
Burmistrz powiedział, że najbardziej krzywdzące jest to, że ktoś wyraża opinie nie znając 
dokładnie tematu, gmina nie ma wpływu na decyzję na wybór oferenta, jest przetarg, jest 
specyfikacja, jeżeli parametry z umowy zostały wykonane to dobrze, jeżeli nie to wykonawca musi 
poprawić, jest także gwarancją na wykonanie zadania, zawsze jest także, że domagamy się 
usunięcia tych usterek. Burmistrz zwrócił się do radnego Cichosza i całej Rady, aby określiła 
warunki budowy dróg do czasu powstania projektu budżetu na rok 2009, co Burmistrz ma 
realizować oraz która droga do zrobienia, przypomniał, że drogi gminne są w części drogami, nie 
tylko wąskimi, ale przede wszystkim prywatnymi, więc regulowanie stanu prawnego trwa, a są to 
zaniedbania z wielu lat.  
 Burmistrz poinformował, że rusza budowa dróg na Osiedlu Wolność w pełnej wersji z 
odwodnieniem, I etap inwestycji to koszt 750 tys. zł, trzeba wybrać taki wariant wykonania, aby 
był do zrealizowania, przyjęcie tego zadania w jednym przetargu uniemożliwia wykonanie inne 
drogi.  
Następnie Burmistrz poprosił o złożenie wyjaśnień przez dyr. Zespołu Szkół nr 1 w Strykowie 
Panią Annę Tomczak dot. interpelacji radnego Kucharskiego zarzucającej niegospodarność 
Burmistrzowi w związku z ogrzewaniem budynku szkoły – różnica w ogrzewaniu w poprzednim 
sezonie a obecnym wynosiła 22 tys. zł.  
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Pani Anna Tomczak poinformowała, że posiada zestawienia dotyczące ilości zużytego węgla w 
następujących okresach grzewczych: 2005/2006; 2006/2007; 2007/2008. 
Przypomniała, że w 2007 r. został wymieniona instalacja co, zużycie węgla w okresach 
grzewczych było następujące: 

• 2005/2006 92 tony 
• 2006/2007 100 ton 
• 2007/2008 114 ton.  

Różnice wynikają z ceny węgla, którą szkoła płaciła, i tak w roku 2005-2006 tona węgla 
kosztowała 480 zł, a w 2007-2008 od 480 zł do 600 zł za tonę, więc porównywanie cen z sezonów 
grzewczych jest nieadekwatne, szkoła nie ma na to wpływu, a cena węgla jest rosnąca, różne były 
także okresy grzewcze:  

• 2005/2006 – 144 dni, zużycie węgla 650kg/dobę 
• 2006/2007 173 dni, 
• 2007/2008 185 dni, okres dłuższy o 35 dni, zużycie węgla 600 kg/dobę, szkoła oszczędzała 

i na dobę spalano mniej opału. 
Pani dyrektor przytoczyła kilka pozytywnych czynników wpływających na oszczędności po termo 
modernizacji budynku:  

• w szkole temperatura jest wyższa, jest po prostu cieplej, 
• zwiększyła się ilość grzejników, były takie pomieszczenia w szkole, gdzie ilość grzejników 

nie wystarczała i były dogrzewane elektrycznie, 
• do instalacji centralnego ogrzewania włączono budynek zajmowany przez LUKS Dwójka i 

ZNP oddział Stryków, jest to dodatkowy budynek do ogrzewania, 
• zmieniono sposób ogrzewania wody, przed termo modernizacją był tradycyjny bojler w 

kuchni na prąd, było większe zużycie prądu, obecnie przy piecu zainstalowany jest drugi 
obieg i poza sezonem grzewczym uruchamia się piec do grzania wody do celów 
sanitarnych, 

• węgiel w szkole wykorzystywany jest także w kuchni węglowej na potrzeby stołówki 
szkolnej (7 ton na rok), 

• oszczędności wynikają z zatrudnienia palacza – obecnie zatrudniony jest jeden palacz, nie 
ma tylu nadgodzin, przed termo modernizacją był dozór ciągły, a palacz miał 85 nadgodzin, 

• zainstalowany piec wymaga większej ilości paliwa na uruchomienie, 
• w obecnej chwili jest potrzeba ocieplenia dachu, ponieważ ciepło uchodzi przez nie 

izolowany dach. 
Pani dyrektor podkreśliła jeszcze raz, że w szkole jest ciepło, dzieci nie marzną, polepszyły się 
warunki pracy, poprawiły się względy ekologiczne. Oszczędności wynikają nie z ceny węgla, a z 
zadowolenia, że jest ciepło.  
 
Burmistrz podziękował za przedstawienie informacji i poinformował, że pani dyrektor może 
odpowiedzieć na szczegółowe pytania.  
Następnie Pani Bożena Motylińska zastępca Burmistrza poinformowała, że Gmina Stryków 
włącza się do pomocy Gminie Gorzkowice poszkodowanej podczas ostatnich wichur, w gminie tej 
zniszczonych zostało 239 budynków mieszkalnych – straty sięgają ok. 10 mln zł, 270 budynków 
gospodarczych – straty 3.600 tys. zł, zostały zniszczone szkoły, hale sportowe, ujęcia wody, 
targowiska. Pani Burmistrz poinformowała, że jako pierwsza z naszej Gminy pomocy udzieliła 
wieś Kalinów, przekazała środki finansowe oraz zboże, przekazano podziękowania od Gminy 
Gorzkowice z prośbą o dalszą pomoc, szczególnie finansową, ponieważ zboża nie mają gdzie 
przechować. Pani Burmistrz przekazała sołtysom pisemną informację z numerem konta na które 
można wpłacać pieniądze.  
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Po zapytaniu sołtysa Bratoszewic pana Piotra Miśkiewicza czy można na ten cel przekazać odpis 
sołecki, Pani Skarbnik Barbara Walak odpowiedziała, że można.  
 
Burmistrz w trzeciej części swojej informacji poprosił Panią Annę Sasin – Sekretarza Miasta-
Gminy Stryków o przekazanie informacji dot. stanu przygotowania placówek oświatowych do 
rozpoczęcia roku szkolnego 2008/2009.  
Informacja pisemna jest załącznikiem do protokołu.  
 
Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a ) zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2008. 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym ze 
Statutem. Zapytał czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
    Głosowanie nad projektem uchwały: 11 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
         0 głosów wstrzymujących się 
 
b ) przeznaczenia do sprzedaży na rzecz najemców w drodze bezprzetargowej samodzielnych  
lokali mieszkalnych stanowiących własność gminy ; 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym ze 
Statutem. Zapytał czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
    Głosowanie nad projektem uchwały: 11 głosów za  
                     0 głosów przeciwnych  
          0 głosów wstrzymujących się 
 
c ) określenia liczby przeznaczonych do wydania w 2009 roku nowych licencji na  
wykonywanie na obszarze miasta – gminy Stryków transportu drogowego taksówką ; 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym ze 
Statutem. Zapytał czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

            Głosowanie nad projektem uchwały:   11 głosów za 
                                                                                          0 głosów przeciwnych 

                                                                                                     0 głosów wstrzymujących się 
 
d) wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego „w  
sprawie ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii  
Skłodowskiej – Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego strukturze Oddziału Interny  
Dziecięcej i Alergologii”; 
 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM .  
Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
    Głosowanie nad projektem uchwały: 10 głosów za  
           0 głosów przeciwnych  
           1 głos wstrzymujący się 
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e) wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Sejmiku Województwa Łódzkiego „w 
sprawie ograniczenia działalności Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego im. Marii 
Skłodowskiej – Curie w Zgierzu poprzez likwidację w jego strukturze organizacyjnej 
Przychodni Stomatologicznej”. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM  
    Głosowanie nad projektem uchwały: 10 głosów za  
           0 głosów przeciwnych  
           1 głos wstrzymujący się 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Andrzej Pożarlik pytał : 
1) co dalej z OSP w Ługach , czy odbyły się już jakieś rozmowy w tej sprawie ? 
2) czy przystępujemy już do przetargu w sprawie budowy ,,Orlika ” ? 
3) środki unijne – jakie wnioski zostały złożone , czy zostały złożone , jakie środki wpłynęły, jakie 
wnioski będziemy jeszcze składać ? 
 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków odpowiedział, że : 
1) jest po rozmowie z sołtysem tej społeczności, w najbliższym czasie chce zebrać całe 
zainteresowane gremium i zorganizować spotkanie w tej sprawie; 
2) na ,,Orlika ” ogłaszamy przetarg , wczoraj aby przyspieszyć temat podpisane zostały 
oświadczenia , które pozwolą na skrócenie terminu uprawomocnienia się decyzji o pozwoleniu na 
budowę ; 
3) środki unijne – otrzymaliśmy zwrot 200.000 zł za kompleks sportowy w Bratoszewicach, 
jesteśmy przygotowani do złożenia wniosków lecz nie ruszyły jeszcze programy i nie ma naboru 
wniosków , sądzę , że najbardziej istotnym momentem będzie to co Rada zaakceptuje w budżecie 
na rok przyszły. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz apelował o wykoszenie przy drodze krajowej Nr 14 w Bratoszewicach 
chwastów na działce , zbliża się odpust w Bratoszewicach , będzie przejeżdżać dużo gości w tym 
miejscu i wygląda to nie ładnie .Radny pytał czy właściciel uchyla się od wykoszenia chwastów ? 
 
Pani Bożena Motylińska zastępca Burmistrza M-G Stryków odpowiedziała, że właścicielem tej 
nieruchomości jest pani , która zamieszkuje w Stanach Zjednoczonych , chyba trzeba poprosić 
nasze służby , aby to zrobiły bo raczej ta pani tego nie wykona. 
 
Radny Karol Lenart pytał i prosił o pisemną odpowiedź : 
1) czy będzie odbudowa drogi Warszewice – Cesarka po zakończeniu budowy autostrady ? 
2) czy można uzyskać badania wody za okres trzech miesięcy w Niesułkowie ? 
 
Radny Mirosław Kucharski : 
zwrócił się do Rady i stwierdził , że po wysłuchaniu szerokich wyjaśnień Pani Dyrektor naszego 
Zespołu Szkół Nr 1 w Strykowie uważa , że wyjaśnienia w dużej mierze są prawdziwe , jednak 
domyśla się , że w toku następnej dyskusji będziecie państwo uchylać wszystkie przedstawione 
argumenty i będziecie się kłócić na wzajem w związku z tym składam interpelację do Komisji 
Uchwał i Wniosków o skierowanie sprawy dotyczącej modernizacji pomieszczeń Zespołu szkół Nr 
1 przy ul.Targowej do prokuratury celem wyjaśnienia przebiegu procesu inwestycji jak również 
ustalenia – podtrzymuję to – powstałej straty na ogrzewaniu tego budynku w sezonie grzewczym ,  
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za dwa sezony grzewcze , ponieważ z informacji jakie uzyskałem jeszcze w instytucie 
meteorologii jest zasadnicza różnica w średniej temperaturze jaka była ostatniej zimy 2006/2007 , 
a zimy 2007/2008. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica zwrócił radnemu uwagę , że ten punkt brzmi 
,,Interpelacje i zapytania radnych ”, a Pan zgłosił wniosek. To nie w tym punkcie . 
 
Radny Mirosław Kucharski : 
oświadczył, że zgłosi ten wniosek za chwilę . 
 
Radny Grzegorz Kozłowski mówił o tym , że : 
-  ostatnio był na turnieju organizowanym przez Radę Gminna LZS i na spotkaniu z działaczami 
sportowymi , działacze prosili o złożenie interpelacji do Pana Burmistrza , żeby nasza gmina 
kategorycznie wystąpiła do sejmu ,do władz legislacyjnych , a chodzi o sprawę , którą od wielu lat 
poruszamy .Nie może być tak żeby działacz LZS musiał z własnej kieszeni płacić za sędziego , 
gdzie współzawodnicy, dzieci i młodzieży , sędzia , który sędziuje mecze juniorów , młodzików 
trampkarzy czy nawet dorosłych , niestety z gminnych pieniędzy nawet 50 zł nie można zapłacić z 
gminnych pieniędzy za sędziowanie w tych meczach dzieci i młodzieży. Jest to dla nas działaczy 
sportowych wiejskich i nie tylko nieporozumienie .Ustawa o sporcie kwalifikowanym się nadal nie 
ukazuje , a czytamy w prasie , że ogromne miliony z samorządowych pieniędzy np. we Wrocławiu 
wydawane są na sport zawodowy , chodzi konkretnie o Śląsk Wrocław , gdzie gmina powołuje 
spółki , wydaje ogromne pieniądze na ten sport natomiast my jako działacze sportowi z 
samorządowych pieniędzy nie możemy zapłacić przysłowiowego sędziego za 50 zł. 
 
Ad. 11. Wolne wnioski i sprawy różne.  
 
Radny Witold Śliwkiewicz 
mówił o tym , że po ostatnich nawałnicach na ul. Zatorze od stacji PKP w kierunku lasu wolskiego 
ciężko jest przejechać tą droga ponieważ jeden z mieszkańców wykopał dziury na drodze. 
 
Radny Mirosław Kucharski  
złożył formalny wniosek do prokuratury ,, aby Rada skierowała do Prokuratury o sprawdzenie 
inwestycji polegającej na termo modernizacji budynku Zespołu Szkół Nr 1 w Strykowie od 
samego początku od okresu wykonawczego aż po końcowy efekt ekologiczny przy którym sie 
upieram polegający na stracie jeżeli już nie w złotówkach to około 16 ton , to nie jest około 
konkretna cyfra 16 ton węgla więcej spalone niż przed termo modernizacją służę jako pomoc w 
doradzaniu i opinii na temat wykonania tej inwestycji ”. 
 
Pan Bogdan Walczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Wschód w Strykowie  
zwrócił się  do Burmistrza i mówił o : 

• w dniu 7 sierpnia 2008 roku Burmistrz odpowiedział mi pan na wnioski m.in. w punkcie 3 
dotyczy odpowiedzi na wniosek odnośnie ładu i porządku nad zalewem strykowskim. Nie 
będę komentował , że ten sezon strykowski zalew niestety media lokalne , które panu 
sprzyjają zapraszają nad zalew a tu się okazuje , że wisi czarna flaga przez cały sezon , że 
zbiornik jest zanieczyszczony bakteriami coli w związku z tym jest nie dopuszczony do 
użytkowania. Odpowiedział mi pan również , że będą również podjęte działania , aby 
zlokalizować przyczynę zanieczyszczenia wody w zalewie . I prosiłbym bardzo o 
odpowiedź na piśmie w tym temacie jakie zostały wydane środki na czyszczenie na 
zabezpieczenie żeby ta woda była czysta , nie skażona i w ogóle na okres ten sezonu  
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 letniego , ja rozumiem , że ten zbiornik w prawie unijnym nie może być użytkowany jako 
 kąpielisko , tylko jako dzikie kąpielisko , dziki zalew ale póki co lokalna społeczność i nie 
 tylko korzysta z niego; 
• pozostawiam na razie kwestie oczyszczania ulicy Targowej z tych starych drzew , ale 

niestety pozostawione są pieńki czyli jak one są wyfrezowane , przysypane ziemią to coś 
mi przypomina właśnie tą drogę w Orzechówku , że grabkami grabiono pobocze ,a tu 
grabiami zagrabiano wycięte pniaki do 5 cm poniżej ziemi, przypuszczam , że na przyszły 
rok będą z tego miejsca wyrastały krzaczyska , ale pozostawiam to bez komentarza. 

• jeżeli chodzi o nagrania z posiedzeń publicznych takich jak jest posiedzenie komisji , 
posiedzenie rady miejskiej .Nie będę z państwem wchodził w dyskusje jak to powinno być 
w każdym razie prosiłbym bardzo , żeby nie wprowadzać opinii publicznej w błąd , że w 
statucie jest zapisane , że po zatwierdzeniu protokółu z posiedzenia sesji nagrania zostały 
zniszczone. To jest nie zapisane i nie ma podstawy do zniszczenia tego nagrania ponieważ 
to się odbyło z publicznego posiedzenia , a żyjemy w dobie XXI wieku , gdzie niektóre 
gminy na bieżąco , dzisiaj jest sesja i na bieżąco możemy obejrzeć posiedzenie sesji .Jeżeli 
doprowadzicie do jeszcze większego skrócenia protokółu uważam , że będzie to naruszenie 
, dlatego , że obywatel ma prawo wiedzieć i znać tematykę posiedzenia .Uprzedzę waszą 

 odpowiedź , jeżeli są poruszane sprawy natury gdzie mogą być naruszone czyjeś dobro  
 osobiste , nazwisko , miejsce siedziby itd.jest to niejawne w związku z tym się utajnia  
 posiedzenie i się tego nie ujawnia . 
 
Przewodniczący Rady poprosił o konkretny wniosek Pana Walczaka . 
 
Pan Bogdan Walczak odpowiedział , że nie musi być wniosek. Ten punkt dotyczy spraw , które 
nie są poruszane we wcześniejszych punktach posiedzenia sesji, to jest jego  uwaga do konkretnej 
tematyki sesji. 

• jeżeli chodzi o drogi , to chcę jednemu z panów zwrócić uwagę , że ponieważ jak gdyby 
sugerował , że były robione jedna droga czy jedna pół kilometra na jakiś czas .Teraz macie 
państwo korzystania z unijnych dotacji , a wtedy nie było dotacji jeszcze trzy cztery lata 

 temu , w związku z tym ja nie będę tu teraz pytał dlaczego ta droga w Orzechówku czy inna 
 nie było wystąpienia o dotację , bo niestety nawet by jednego centa nie dali w takim 
 wydaniu . 

• 13 sierpnia byłem na rozprawie sądowej w Warszawie w sprawie odszkodowań w związku 
z autostradą i aby być bardziej przygotowanym do tego wyjazdu, poprosiłem urząd o 
przedstawienie mi dokumentów z 2002 roku i 1995 .Otrzymałem odpowiedź od pani 
sekretarz , mieści to się w dokumentach , które nie powinny być według mojej wiedzy nie 
powinny ulec zniszczeniu poprzez zbelowanie nie zarchiwizowanie , ponieważ budowa 
autostrady funkcjonuje nadal i ta tematyka powinna być zachowana do pewnego czasu. Ja 
w podtekście wyczytałem , że panuje bałagan w tym wydziale w urzędzie i nie można było 
znaleźć, ale panie burmistrzu nie będąc złośliwy je panu przypomnę – to pan je podpisał .ja 
mam ten dokument z 2002 , dziwne , że pan go nie ma .Chcę panu udowodnić , że ma pan 
bałagan . 

Przewodniczący rady poinformował Pana Walczaka , że za minutę wyczerpie czas przeznaczony 
na wypowiedź. 
Pan Walczak odpowiedział , że przewodniczący nie ma prawa mu przerywać i ograniczać czasu 
wypowiedzi. Pan Walczak zwrócił sie do pani mecenas o interpretacje statutu. 
Pani Iwona Urban odpowiedziała , że nie wie o czym mówi Pan Walczak . 
Pan Walczak : ,, o czasie , słyszy pani ” 
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Pani Iwona Urban powiedziała , że przewodniczący doskonale wie jakie jemu przysługują 
uprawnienia i wie co mówi. 
 
Pan Walczak kontynuował swoją wypowiedź: ,,  29.10.2002 roku wtedy kiedy pan Jarocki był na 
urlopie , a pan pełnił obowiązki burmistrza , podpisał pan i wydał pozytywną opinię na przebieg 
autostrady A 2 zgodnie z  przedstawionymi  materiałami ....I tego się pan bał dać mi do ręki , w 
związku z tym – muszę państwa poinformować , że generalna dyrekcja na tej rozprawie 13 złożyła 
wniosek o rozszerzenie o pociągnięcie gminy Stryków do również współodpowiedzialności za te 
warunki, motywując to wydawaniem warunków na budowę logistyki, zapewne otrzymacie pismo. 
Ja broniłem gminy przyznam , że broniłem niepotrzebnie , ale to jest już inny temat. Generalna 
dyrekcja stara się obciążyć gminę za to , że samochody które jeżdżą z magazynów generują 
również ten ruch. Ja mam jeszcze jeden argument bo świątek, piątek i niedzielę wywrotki, które 
wożą piach, żwir ,kruszywo jeżdżą co dwie minuty od Zelgoszczy przez całą gminę po przekątnej , 
to jest dla mnie największy argument , że ktoś zezwolił na taki transport tego kruszywa .To jest już 
inny temat , ale powróci wtedy kiedy spotkamy się na ławie sądowej. Tym bardziej dotyczy to 
pana panie przewodniczący , że tak pan wstrzymywał tą prośbę mieszkańców o zorganizowanie 
debaty publicznej w sprawie dróg , aż sprzedał pan swoją żwirownię generalnej dyrekcji . 
 
Pan Andrzej Jankowski powiedział , że już kiedyś mówił o tym , że za te zakłady , które 
ulokowały się bierze odpowiedzialność. Te zakłady są tutaj ,a będzie ich jeszcze więcej i gmina 
będzie rozwijała się jeszcze szybciej .  
 
Radny Czesław Polit powrócił do wniosku złożonego przez radnego Kucharskiego o 
zawiadomieniu do prokuratury i stwierdził, że nie widzi jako członek tej rady potrzeby 
występowania Rady do prokuratury o wyjaśnienie termoizolacji budynku .Jeżeli radny Kucharski 
ma taką potrzebę ... 
 
Pani Janina Stańczyk Przewodnicząca Zarządu Osiedla Centrum w Strykowie  
w związku z tym , że zbliża się termin konstrukcji nowego budżetu pytała czy w budżecie będzie 
przewidziana modernizacja ul.Mickiewicza , ul.Wolskiej w Strykowie oraz wymiana chodnika na 
ul,Kolejowej w Strykowie , który jest w złym stanie ? 
 
Burmistrz odpowiedział, że jest termin składania wniosków do budżetu , na podstawie tych 
wniosków zostanie opracowany projekt budżetu i Rada będzie zatwierdzać co będzie realizowane 
w przyszłym roku. 
 
Radny Grzegorz Kuna  
stwierdził , że kampania wyborcza trwa w najlepsze , prowadzona przez różne osoby ,widać , że 
koledzy się przykładają i robią dobre wrażenie . Zwrócił się do jednego z radnych , że ma 
świadomość , że nie uniknie się od oceny innych – dziwi się , że inni koledzy radni nie reagują. Co 
najmniej krzywdzącą nazwał opinie dotycząca komisji rewizyjnej- potraktował to jako 
subiektywne zdanie radnego, co wygląda na fakt, że tylko jest jako jedyny sprawiedliwy, natomiast 
wszyscy inni są nic nie warci. 
Radny wrócił do swojej wcześniejszej wypowiedzi tj. do pytania z jakim zwrócił się do dyrektora 
ZOZ , jak będzie wyglądało funkcjonowanie ZOZ-u  od 1 stycznia , a zwłaszcza podstawowa 
opieka zdrowotna (poz).Radny złożył wniosek , aby burmistrz rozważył możliwość utworzenia 
niepublicznego ZOZ celem prowadzenia  poz  i prosił radę o jego przegłosowanie .Przypomniał 
kilkuletnie wystąpienia radnego Śliwkiewicza o przejęcie ośrodków zdrowia na terenie gminy 
Stryków .Jeśli dyrektor ZOZ twierdzi , że następcą prawnym tego długu , który ciąży na SP ZOZ  
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dalej będzie SP ZOZ lub przekształcony w spółkę , to wyjdzie na to , że to nasi mieszkańcy będą 
spłacać ten dług i co najlepsze w naszych budynkach będzie się to odbywało .Należy zdaniem 
radnego zastanowić się nad tym , czy my jako gmina nie będziemy musieli lub nie zostaniemy 
zmuszeni do tego , aby przejąć pewne zadania z podstawowej opieki zdrowotnej .Należy również 
rozważać z tym personelem , który u nas pracuje , być może uda się wypracować jakieś stanowisko 
w tej sprawie . Nie wiadomo jak te przekształcenia się zakończą , nie należy robić tego pochopnie , 
ale być może w taki sposób będziemy mogli lepiej zadbać o ten poz , który się tutaj znajduje , bo 
tak to możemy to robić , ale poprzez miasto Głowno bo my nie jesteśmy organem założycielskim 
SP ZOZ .Radny zwrócił się z prośbą , aby burmistrz wziął pod uwagę taka możliwość. 
Co kwestii dróg- to co powiedział kolega Karol – nie można bać się brać odpowiedzialności 
pewnej politycznej za decyzje , które się podejmowało. Nie kto inny tylko Rada Miejska 
zdecydowała , że robimy drogi w takim , a nie w innym wydaniu. Możemy to różnie teraz oceniać. 
Radny zwrócił się do Pana Walczaka i powiedział , że wie z czego się śmieje bo to co teraz się robi 
to jest wszystko źle .Pan jest jedyny drugi rozsądny, reszta wszystko to jest stado baranów . 
 
Pan Walczak dodał : ,, chołota ”. 
 
Radny Kuna powiedział , że nie użył takiego słowa. 
 
Pan Walczak odpowiedział : ,, to proszę nie pić do mnie , bo ja nie mam możliwości odniesienia 
się do pana wypowiedzi ” 
 
Radny Kuna kontynuował swoją wypowiedź i przypomniał, że były przypadki innego wykonania 
, bo ze względu na specyfikację była możliwość zrobienia nie inaczej tylko wynik przetargowy był 
jaki był i droga w Warszewicach i Lipie , Anielinie Swędowskim była wykonana taką a nie inną 
metodą. W zasadzie po 90 roku każda rada miejska która była , to były kilkudziesięcioletnie 
opóźnienia .Podjęto ta decyzję nie ze względu , że komuś się to tak podobało tylko z takich 
względów żeby przede wszystkim uruchomić wyjazdy z tych miejscowości .Proszę sobie 
przypomnieć co się działo choćby w Ługach Szerokość tej drogi w końcu jest 3 metry i nie ma 
możliwości aby zrobić ją inaczej. Nie były również robione wjazdy tak tam jak i w innych 
miejscowościach .Jeżeli podjęliśmy taką decyzje to przyznajmy się ,że to myśmy burmistrza do 
tego zmusili żeby on wykonał to w taki ,a nie inny sposób. Oczywiście każdy z tych ludzi ma 
prawo dyskutować na ten temat, krytykować bo żyjemy podobno w państwie demokratycznym. Ja 
nie twierdzę, że ktoś nie ma racji , tylko należy sobie zdawać sprawę z tego , że wtedy nie zrobimy 
np.12 kilometrów dróg tylko zrobimy kilometr czy półtora – będzie to pięknie wyglądało , ale na 
krótkim odcinku. To co mówił Karol , że Anielin Niesułkowski nie byłby cały zrobiony tylko 
kawałek drogi np. do sołtysa a reszta czekałaby dalej. Jeżeli pan burmistrz będzie sobie życzył to 
trzeba ta decyzje potwierdzić bo zbliżamy się do tworzenia nowego budżetu. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz poparł wypowiedź radnego Kuny dotyczącą ZOZ , tylko nie tak 
szybko może byłby to październik bo mogą podjąć uchwałę obowiązującą nas ... ale podejrzewam , 
że trzeba będzie odłączyć się i to chyba od stycznia , ponieważ mają wejść inne przepisy , ustawy , 
które będą naliczać długi na wszystkie poszczególne samorządy. 
 
Pan Bogdan Walczak zabrał głos i powiedział: ,, panie kolego Kuna , ja doskonale rozumiem 
pana wypowiedź , dlatego , że potrafię rozdzielić wypowiedź polityczna od merytorycznej , no 
oczywiście w pana wypowiedzi nie ma nic z meritum jeżeli chodzi o drogi , tylko czysta 
propaganda , którą już pan ustalił wcześniej w pokoju obok i pan się przygotowywuje do tego 
posiedzenia , które będzie w sprawie tej skargi, ale to jest pana problem .Ja bynajmniej ,  
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bynajmniej jeszcze raz powtarzam ,że wtedy kiedy budowało się po pół kilometra , ale budowało 
się porządnie i przynajmniej odbiór był zgodny  z umową i sprawą , a tu odwróciliście kota 
ogonem , ludziom zrobiliście wodę z mózgu , po prostu chodziło o źle wykonana drogę , 
niezgodnie z umową i niezgodnie odebrana z umową i ktoś po prostu tutaj nadużył swojego prawa 
, a kto to musicie jako komisja wstępnie wyjaśnić .I o to chodzi. Nie róbcie ludziom wody z mózgu 
, ja będę starał się to wykasować te mylne wasze wypowiedzi , gdzie chcecie ludzi wyprowadzić w 
pole na manowce –że tak – no , to nie będziemy wam robić. O nie tak kolego , nie tedy droga ”. 
I jeszcze jeden wniosek – tablica ogłoszeń która jest na rogu skrzyżowania Sowińskiego i 
Warszawskiej , niedługo nie będzie , ludzie będą przywieszać na trawie a nie na tablicy .Proszę o 
uporządkowanie terenu wokół , to jest teren prywatny . 
Przewodniczący Rady w imieniu mieszkańców , rolników wsi Zelgoszcz i Sosnowiec 
wnioskował , aby wyjaśnić sytuacje , która ma miejsce na gruntach ornych na terenie Zelgoszczy 
od strony Sosnowca zbierających się wód nie koniecznie będących wodami opadowymi. Czy do 
melioracji zbiorczej została podłączona jakaś firma , która odprowadza wody z terenu własnego 
zakładu? W czasie żniw na jednej z działek , w okresie suszy ,, utopił ” się kombajn. Sytuacja trwa 
już około trzech tygodni, po ulewach mogło się to zdarzyć jednak w okresie suszy nie ma prawa 
żeby na obszarze ok.200 metrów kwadratowych była taka sytuacja .  
Następny wniosek : oby utrzymać dotychczasowy system wykonywania dróg w systemie 
uproszczonym. 
 
Radny Karol Lenart 
jest droga w Niesułkowie Kolonii , mieszka tam samotna osoba pani Adamus , ma wjazd od drogi 
powiatowej w kierunku Dmosina. Ostatnie opady , które miały miejsce podmyły skarpy boczne tej 
drogi , to jest droga gminna. Należy coś zrobić , żeby się ta droga nie oberwała. Składam taki 
wniosek. 
Radny Witold Śliwkiewicz 
stawiam wniosek dalej idący od pana przewodniczącego, proszę o oddalenie wniosku pana Kasicy 
i skierować sprawę tematu dróg na komisje, a później głosować imiennie . 
 
Przewodniczący Rady stwierdził , że nie wszystkie komisje do 21 września będą miały 
posiedzenia, a jeśli dziś na tej sali zapadnie wniosek , przyjęty czy odrzucony , pan burmistrz 
będzie miał jasną sytuacje jak tworzyć projekt budżetu. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz 
jeżeli radny broni się od głosowania , ale ja tak głosowałem , chcę właśnie imiennego głosowania , 
ustawy szykują zmiany , że radny będzie odpowiadał za to co głosuje , czy naraża gminę na straty 
czy na zyski . 
 
Radny Wojciech Cichosz 
przeprosił , że zajmuje się w tym czasie podpisywaniem protokółów strat suszowych , bo jest ich 
570 sztuk , także wykorzystuje każdą wolną chwile , ale ma doskonały słuch .Radny mówił , że po 
modyfikacji linii telekomunikacyjnych Telekomunikacji S.A. nie bardzo wiadomo do kogo 
zwrócić się .Pozostała na polach różna ilość słupów , zupełnie niepotrzebnie bo nie wisi na tych 
słupach żaden kabel. Wnioskuję do pana burmistrza , aby wystąpić z pismem do Telekomunikacji , 
do właściwego przedsiębiorstwa z zapytaniem co rolnik ma z tymi słupami zrobić: czy ma je 
uprzątnąć we własnym zakresie , czy czekać i omijać nadal. 
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Radny Karol Lenart 
złożyliście państwo dwa wnioski , może jednak wniosek żeby komisje zebrały się w odpowiednim 
terminie i można pokusić się o takie stanowisko Rady .  
Przewodniczący Rady po wyczerpaniu pkt.11 ogłosił dziesięciominutowa przerwę z możliwością 
przedłużenia na przygotowanie protokółu przez Komisję Uchwał i Wniosków . 
Po przerwie przewodniczący wznowił obrady XXIV sesji . 
 
Ad. 12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XXIV sesji Rady Miejskiej radny 
Andrzej Pożarlik przedstawił protokół i odczytał wnioski przyjęte przez KU i W: 
 
1.Przed odbiorem inwestycji drogowej Komisja Bezpieczeństwa Ładu i Porządku sprawdzi 
inwestycję pod względem bezpieczeństwa ( wnioskodawca radny Śliwkiewicz). 
 
Radny Karol Lenart 
,, mam pytanie zasadnicze , bo ani kwalifikacje nasze , ani to że pojedziemy na budowę tej drogi 
czy na zakończenie tej drogi to nic nie zmieni , nie ma ani możliwości członków , ani na nadzór 
wpływu , gdyż wszystkie organy w tej sprawie znajdują się w urzędzie ”. 
      Głosowanie wniosku : 2 głosy za  
          9 głosów przeciwnych  
          0 głosów wstrzymujących się 
 
2. Wystąpienie Rady Miejskiej w Strykowie do Prokuratury Rejonowej w Zgierzu o 
sprawdzenie inwestycji ,,Termo modernizacja Zespołu Szkół Nr 1 w Strykowie ”i ustalenie 
przyczyn powstałej straty w ogrzewaniu tego budynku po termo modernizacji ( 
wnioskodawca radny Kucharski ). 
      Głosowanie wniosku : 1 głosy za  
          6 głosów przeciw  
          4 głosy wstrzymujące się 
 
3.Rozważyć możliwość utworzenia gminnego ZOZ w przypadku upadłości ZOZ Głowno( 
wnioskodawca radny Kuna ).  
 
      Głosowanie wniosku : 11 głosów za  
           0 głosów przeciwnych  
           0 głosów wstrzymujących się 
4.Sprawdzenie ewentualnego nielegalnego podłączenia się do sieci melioracyjnej w 
miejscowości Zelgoszcz( wnioskodawca radny Kasica ). 
 
Pan Bogdan Walczak do wniosku: 
,, nie wiem czy państwo sobie przypominacie , panie burmistrzu , ja półtora roku temu pytałem 
gdzie i jak są podłączone zakłady które się lokalizują na Smolicach , za Sosnowcem w tym rejonie 
.Dostałem odpowiedź od pan ,którą mam , mogę państwu przedłożyć , że zgodnie z instalacją 
sanitarną .W związku z tym nie chciałem wcześniej stwierdzić , ale wydaje mi się , że pytacie 
państwo o coś co zostało uzgodnione i zezwolone przez gminę. W związku z tym , uważam , że 
zostało tu jakieś – nie chcę nazwać , została udzielona odpowiedź nie zgodna z prawdą ”. 
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Pan Andrzej Jankowski  
odpowiedział , że warunki  otrzymuje inwestor od zarządcy danej sieci. Jeżeli chodzi o kanalizację 
, wodę otrzymuje od Zakładu Gospodarki Komunalnej , energię od energetyków. To co 
odpowiedziałem jest zgodne z prawdą .Wiem co przewodniczący Rady  miał na myśli , 
sprawdzimy to i zobaczymy czy jest powodem zalewania . 
 
      Głosowanie wniosku : 11 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
                       0 głosów wstrzymujących się 
 
5.Wnioskuję  aby wniosek o wybraniu system budowy dróg był głosowany imiennie ( 
wnioskodawca radny Śliwkiewicz). 
 
Radny Czesław Polit pytał jakie jest uzasadnienie tego wniosku ? 
 
Radny Witold Śliwkiewicz , żeby nikt się nie wycofał i każdy pamiętał jak głosował , żeby każdy 
mieszkaniec wiedział jak się pracuje . 
 
Radny Grzegorz Kuna  
zgadzam się z radnym Śliwkiewiczem , ale do pewnego momentu wtedy , kiedy byłby tu pełny 
skład Rady, gdyby tu było 15 radnych , natomiast kiedy jest skład niekompletny to może wyjść jak 
z podatkiem od nieruchomości , kiedy jeden z kolegów radnych powiedział tak: przepraszam 
bardzo , ale mnie nie było , ja nie wiedziałem i nie głosowałem. 
 
Pan Andrzej Jankowski  
każdy ma prawo się wypowiedzieć, możemy zorganizować wyjazd do innych gmin, aby zobaczyć 
jak wygląda realizacja dróg na innych terenach. Zaplanowane inwestycje po prostu wylecą – brak 
możliwości realizacji w przypadku drogi w Niesułkowie Kolonii gdzie droga gminna ma 2 metry. 
Proszę mi powiedzieć w jakim systemie mam wykonać ta drogę – 4 i pół metrową ?Nie mam 
terenu , przystąpiliśmy do pozyskania terenu , co jak państwo wiecie potrwa pewien czas. I tak jest 
w większości naszych dróg. 
 
Radny Witold Śliwkiewicz  
pytał ,jeżeli radny Kuna tak sugeruje , że nie ma nas wszystkich i nie będzie ważne , to pytam się 
dlaczego poprzednie wnioski są ważne ? Dziś wycofuję swój wniosek , ale pojawi się on na 
następnej sesji . 
 
6.Wystąpić do telekomunikacji o usunięcie zbędnych słupów telekomunikacyjnych 
(wnioskodawca radny Cichosz). 
 
Wnioskodawca stwierdził , że jest to wniosek bardzo uproszczony , skrócony .Sens jego 
wypowiedzi był taki , aby zapytać tej szanownej instytucji , która zapewnia łączność ze światem co 
rolnicy mają z tymi słupami zrobić .Czy czekać na usunięcie ?Proszę dopisać odpowiednie słowa , 
przeczytać , ja zobaczę jak to zabrzmi. 
 
Pan Andrzej Jankowski  
przypomniał , żeby z wnioskiem tym nie było tak jak z wnioskiem o odnowienie znaków 
poziomych , a odpowiedź przyszła , że jest to zrobione – proszę wskazać miejsce . 
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Wniosek poprawiony:  
Wystąpić do telekomunikacji o usunięcie zbędnych słupów telekomunikacyjnych w 
miejscowości Koźle. 
      Głosowanie wniosku : 11 głosów za  
                       0 głosów przeciwnych  
            0 głosów wstrzymujących się 
 
Radny Karol Lenart pytał co z jego wnioskiem , który składał w sprawie naprawy drogi do pani 
Adamus? 
Pan Andrzej Jankowski  
odpowiedział , że jeżeli chodzi o drogę gminną to przyjmuję do realizacji . 
Obrady opuścił radny Czesław Polit. 
głosowanie nad przyjęciem protokołu Komisji Uchwał i Wniosków: 
         10 głosów za  
           0 głosów przeciwnych 
           0 głosów wstrzymujących się  
 
Przewodniczący przed zamknięciem obrad XXIV sesji przekazał następujące informacje: 
 

• od 1 września tego roku będą publikowane wszystkie protokoły z posiedzeń komisji i sesji 
w BIP ; 

• informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku jest do wglądu w biurze Rady i w 
BIP oraz komisja rewizyjna otrzyma celem przeanalizowania.  

 
Ad. 13. Zamknięcie obrad. 
 
 Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Strykowie 
prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 13.50 dokonał zamknięcia sesji. 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 


